



ប៊ី

កំរិត ២ បុរស គ្រាន់តែប្រើ គ្រឹសត្វ (-)
 ទេវតិលោក ៣ ខ្មែរសម្រាប់ប្រើជាលេខ ៩១១១ ដាក់ពីលើឱ្យជា
 សិលីល-យោសៈ មានសំឡេងធំ សម្រាប់សរសេរឈ្មោះមនុស្ស
 ខ្លះ ដូចជាឈ្មោះ ប៊ីន, ប៊ីន, ប៊ី, ប៊ីត, ប៊ីន ...
 ដំណើរឈ្មោះប្រទេស, ឈ្មោះក្រុង ... ដូចជា ប៊ូលហ្គារ,
 ប៊ូហ្គារី, ប៊ូយងារីស្ត, Bulgar, Bulgarie, Bu-
 dapest ។ ល។ ដំណើរឈ្មោះដ៏វិចិត្រជាងគេរបស់កម្ពុជាខ្មែរយើង
 ខ្លះមួយប្រើប៊ីឈ្មោះដ៏ធំ ។ ឯកក្រុមប្រទេសដែលខ្មែរកំហែរកាម
 ឈ្មោះដើមដៃ ប្រសើរសរសេរដោយប៊ី ព្រោះជាភាគចំណែក
 មានតិចតួចណាស់ ។ សម្រាប់ភាសាខ្មែរ, ចល្លាអក្សរមាន
 សំឡេងតូច ៤ គឺ ប > ប៊, ស > ស៊, ហ > ហ៊,
 អ > អ៊ នេះ, ស៊, ហ៊, អ៊ បីគ្រឿង កាលបើឱ្យជាមួយដំណ
 ប្រ: អ៊, អ៊, អ៊ ដែលមានសំឡេងធំជា អ៊, អ៊, អ៊
 សរសេរឱ្យជា ឈ្មោះស៊ីន, ឈ្មោះហ៊ីន, ឈ្មោះអ៊ីន;
 ស៊ីបាយ, លេវិហ៊ី, អ៊ីប៊ីន; ស៊ីក្វា ... ប៊ីឌ្រឺឡើ
 សម្រាប់ឱ្យប្រើលើគ្រឹសត្វដំណែង, ប្រសើរសរសេរ ឈ្មោះស៊ីន,
 ឈ្មោះហ៊ីន, ឈ្មោះអ៊ីន; ស៊ីបាយ, លេវិហ៊ី,

អ៊ីប៊ីន, ស៊ីក្វា ... ដូចគ្នាដាច់ខាត; ឯគ្រឿង ទេវតា
 ឱ្យជាមួយដំណែង: អ៊ី, អ៊ី, ទោះកំដោយ ខ្នាតសរសេរកុំ
 អាចប្រើជា ប៊ី, ប៊ី ឱ្យប្រឡងធំ ថ្ងៃ ឡើយ, ដូចជាឈ្មោះ
 ប៊ីន កុំសរសេរ ប៊ីន, ឈ្មោះ ប៊ី កុំសរសេរ ប៊ី ព្រោះកុំឱ្យ
 ប្រឡងធំតាមៗ ប៊ីនអ៊ីកា, ប៊ីនប្រសប់; អ៊ីប៊ី, ប៊ីតក;
 ត្រីប៊ី; អ៊ីប៊ី ជាដើម ។

ប៊ី ១. (ប៊. Beurre) ខ្នាតទឹកដោះ ខ្នាតប្រូ-
 តាតិ (ជាឈ្មោះគោសម្បយប្រទេស ដែលទេវត្រីតតាមសម័យ-
 ដំណែង): ខ្នាតប៊ីរ ។

ប៊ីក ១. (ប៊. Bic ជាសញ្ញាខ្មែរខ្មែរខ្មែរជាទឹក
 សរសេរមួយបែប Crayon à bille ក្រយ៉ាង កាប់យ
 «ខ្មែរគ្រាប់») ខ្មែរដែលមួយដុំ មានច្រើនបែបដែលសរសេរ
 ចេញដិតដេញដាក់តាមស្រួច, ទោះបីដាក់សញ្ញាអ៊ីនឡែង
 ទៀត ក៏ខ្មែរយើងហៅជាសាធារណៈថា ប៊ីក ដូចគ្នា: ប៊ីក-
 ទៀត, ប៊ីកក្រហម, ប៊ីកបៃតង ។

ប៊ីស្វីត (ប៊. Bisuit) ១. (ប៊. Bisuit) «ដំណែង
 ធ្វើដំណែង» ឈ្មោះប្រើប្រាស់របស់ស្រាវីយ៉ា ជាទូទៅ ឈ្មោះ
 ដូចមានបែបផ្សេងៗគ្នា មានសរសេរដំណែងផ្សេងៗដាក់
 ក្នុងប្រអប់ ទុកជាឈ្មោះ មានប្រភពដំបូងឯយើង ឱ្យយកកាត់
 ប្រទេសកម្ពុជា គ្រាន់តែប្រទេសនេះបើកើតបានច្រើនយ៉ាង:
 ដំណែងដំបូងសម្រាប់ប្រើជាស្បៀងក្នុងការធ្វើ
 ដំណើរដឹកនាំយុទ្ធជាមួយស្រួល ។

ប៊ីហ្វឹក (ប៊. Bifek) ១. (ប៊. Bifek) ភាគចំណែក
 (ជាឈ្មោះក្រុមសាមាណ គឺដូចគ្នាដំណែងមួយប្រ-
 ទេសមានប្រភពឯយើង ឱ្យយកចេញទៅក្នុងភាសាប្រទេស) ។

ប៊ី ក. វ. (ប. ភ. វ.) គ្រឹះ, វិ, ទៀត, ចិន;
 ក្រោយពីខាងត្បូងមកប៉ះដំណើរគ្រឹះ; ប៊ីនដំណាក់ក្រឹះ
 លើផ្ទះ, លើផ្ទះប៊ីនដំណាក់ ។

ប៊ីដុង ១. (ប៊. Bidon) ដូច ឬស្រី ១៥ មាន
 ក្នុងការប្រើ មានខ្សែសម្រាប់កាត់យូរឬស្រាយកំចាត់ សម្រាប់ដាក់
 ទឹកឱ្យប្រើក្នុងការធ្វើដំណើរ: ទឹកមួយប៊ីដុងនេះសម្រាប់ប្រើ
 បានតែម្នាក់ទេ, គ្រូមាយោគាតែត្រូវប្រើប៊ីដុង ។

ប៊ីយេ ឬ **ប៊ីយ៉េ** ១. ឈ្មោះមេរ័យមួយប្រភេទ មាន
 ប្រភពឯយើង (ប៊. Bière) ខ្មែរមានច្រើនហៅមេរ័យប្រ-
 ទេសនេះថា ស្រាបៀ (ម. Beer), ដូចហៅ ខ្យល់យេរ,
 ខ្យល់ ខ្យល់យេរ ក្លាយសំឡេងមកពី ប៊. La bière
 ទុរន ។

ប៊ីក ១. ឈ្មោះមួយមួយប្រភេទមានសម្បុរលឿង (ស.
 បុរាណម អ. ថ. ប៊ីក-សៈក៍ទីម ឬ ប៊ីក-ស្រាទីម) ។
ប៊ី (ម. ភ. វិ ឬ វិ វិ) ។